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Gmina zamierza przystąpić do 
rządowego systemu sprzedaży węgla dla 
uprawnionych gospodarstw domowych na 
warunkach określonych w ustawie 
o zakupie preferencyjnym paliwa stałego 

przez gospodarstwa domowe z 20 
października br. W tym celu złożono 
stosowne pismo do Wojewody Kujawsko – 
Pomorskiego.

Po wejściu w życie przepisów ogłoszo-
ny zostanie nabór wniosków, który 
pozwoli ustalić zapotrzebowanie ilościowe 
na węgiel, jak również pozwoli ustalić 
liczbę gospodarstw domowych uprawnio-
nych do zakupu preferencyjnego.

Dokończenie na str.  2

Dokończenie na str.  5

Dokończenie na str.  3

Pod koniec października do urzędu 
wpłynął odpis prawomocnego wyroku 
Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego 
w Bydgoszczy, dotyczącego skargi grupy 
mieszkańców – inicjatorów przeprowadze-
nia referendum lokalnego. Sąd po roz-
patrzeniu skargi na niejawnym posied-
zeniu, które odbyło się pod koniec maja, 
odrzucił  wniosek w sprawie prze-
prowadzenia referendum. Miało ono 
dotyczyć uzyskania odpowiedzi na 
pytanie: „Czy jesteś za zakazem prze-
twarzania odpadów poprodukcyjnych, na 
przykład: spożywczych, biologicznych, 
poubojowych, chemicznych w przypadku 
działalności uciążliwej na terenie miasta 
Solec Kujawski”.

Rada miejska na sesji 4 marca głosowa-
ła nad dwiema uchwałami – pierwsza 
o odrzuceniu referendum, druga - o jego 
przeprowadzeniu. W obu wypadkach nie 

Wyrok w sprawie
referendum

LIV SESJA RM

W wyniku zmian uchwały budżetowej, 
budżet za pierwsze półrocze był nowelizo-
wany osiem razy, natomiast pięć razy budżet 
był zmieniony zarządzeniem burmistrza. 
Tak prezentację informacji z przebiegu 
wykonania budżetu rozpoczęła skarbnik 
Alina Kowalska. Jakie jeszcze zagadnienia 
rozpatrywano na 54. sesji rady miejskiej? 
Głosowano kolejną zmianę budżetu 
i Wieloletniej Prognozy Finansowej (WPF), 
zajmowano się odstąpieniem od przetargo-
wej sprzedaży gminnej nieruchomości, 
rozpatrzono jedną petycję i zmieniono 
regulamin określający wysokość i warunki 
przyznawania nauczycielom niektórych 
składników wynagrodzenia. Sesje zakoń-
czył punkt wolne głosy i wnioski. Wróćmy 

jednak do wykonania budżetu za pierwszych 
sześć miesięcy tego roku.

Jak poinformowała skarbnik, roczny 
plan dochodów zrealizowano w wysokości 
47,6 proc. czyli 54 mln. zł z zaplanowanych 
114 mln. zł. Dochody bieżące wyniosły 59,5 
proc. a dochody majątkowe – 11 proc. 
wielkości planowanych. Wydatki budżetowe 
wyniosły 43, 6 proc., a wydatki bieżące – 

Dystrybucja
węgla

Budżet, petycja,
regulamin

S y l w i a  R u t k o w s k a ,  B a r b a r a 
Olkiewicz – terapeuci ze Środowis-
kowego Domu Samopomocy, Izabela 
Górska i Anna Fałek – z Warsztatu 
Terapii Zajęciowej otrzymały listy 
gratulacyjne i upominki z okazji Dnia 
Terapii Zajęciowej wręczone przez 
kierownictwo urzędu podczas spotkania 
w ratuszu. Życzenia, z prośbą o przeka-
zanie wszystkim pracownikom WTZ 

i ŚDS, otrzymały także obecne kierow-
niczki obu placówek Beata Rogowska 
i Anna Szymańska.
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Dyżury aptek

Do 6 LISTOPADA
„W Przychodni” (ul. Powstańców 7a)

7 - 13 LISTOPADA
„Wracam do Zdrowia” (ul. Leśna 12)

14 - 20 LISTOPADA
„Pod Orłem” (ul. 23 Stycznia 12)

Apteki informują, że dyżury prowadzą 
od poniedziałku do soboty do godz. 

23.00, w niedziele w godz. od 8.00 do 
23.00, w święta od 8.00 do 18.00.

NOCNA i ŚWIĄTECZNA 
OPIEKA MEDYCZNA

 od poniedziałku do piątku w godz. 
18.00 do 8.00 dnia następnego oraz
 w dni świąteczne od 8.00 do 8.00

dnia następnego
w placówkach w Bydgoszczy

TEL. 52 566 66 65

Początek listopada to czas, kiedy 
wspominamy wszystkich, którzy odeszli. 
Żegnaliśmy najbliższych, ale także tych, 
którzy byli szerzej znani w całej naszej 
społeczności m.in. społecznicy, samo-
rządowcy, twórcy czy nauczyciele. 
W minionym roku odeszli od nas:

Krystyna Mikulska – długoletni 
pracownik urzędu, pełnomocnik burmis-
trza ds. inwestycji, dyrektor Wydziału 
Inwestycji i Planowania Przestrzennego.

Aleksandra Detmer – długoletnia 
solecka nauczycielka.

Leon Brylewski – prezes soleckiego 
koła Polskiego Związku Emerytów 
Rencistów i Inwalidów.

Czesława Sobiepan – wieloletnia 
nauczycielka Liceum Ogólnokształcącego.

Krzysztof Firgolski – społecznik, 
przewodniczący zarządu Osiedla Leśnego.

Janina Pawzun – nauczycielka, 
harcerz, laureatka Orderu Uśmiechu, 
redaktor naczelna „Soleckiego Peryskopu”.

Andrzej Rzętkowski – sołtys, członek 
rady sołeckiej Sołectwa Otorowo – 
Makowiska.

Zdzisław Trzciński – nauczyciel, 
ratownik Wodnego Ochotniczego Pogot-
owia Ratunkowego.

Regina Osińska – współtworzyła życie 
kulturalne miasta, długoletnia dyrektor 

Odeszli... Dystrybucja
węgla

Dokończenie ze str. 1

Według aktualnych informacji, do 
zakupu preferencyjnego uprawnione będą 
gospodarstwa, którym przysługuje dodatek 
węglowy lub są uprawnione do tego 
dodatku z tytułu posiadania źródła ciepła 
na węgiel kamienny (zgodnie ze złożoną 
deklaracją źródeł ciepła Centralnej 
Ewidencji Emisyjności Budynków), które 
nie nabyły do tej pory węgla w cenie 
niższej niż 2000 zł za tonę w ilości 
wystarczającej na zaspokojenie potrzeb 
tego gospodarstwa w sezonie grzewczym 
2022/2023. Minister właściwy do spraw 
aktywów państwowych określi, w drodze 
rozporządzenia, ilość paliwa stałego 
dostępną dla jednego gospodarstwa 
d o m o w e g o  w  r a m a c h  z a k u p u         
preferencyjnego.

Szczegółowe informacje na temat 
organizacji sprzedaży, transportu paliwa 
stałego będą podawane po wejściu w życie 
ustawy. Do zakończenia procesu legisla-
cyjnego, informacje mogą się zmieniać.

Numer telefonu, pod którym można 
uzyskać informacje w sprawie sprz-
edaży węgla: 52 387 01 40 (od poniedzi-
ałku do piątku w godzinach 10.00 – 
13.00). 

Informacje będą dostępne również na 
stronie internetowej www.soleckujawski. 
pl, w Biuletynie Informacji Publicznej 
(BIP). Na stronie internetowej znajduje się 
ankieta dotycząca zakupu węgla. Prosimy 
o jej wypełnienie w celu zidentyfikowania 
wielkości zapotrzebowania. Ankiety 
dostępne są również w formie papierowej. 
Można je pobrać w punkcie informacyj-
nym urzędu – ul. 23 Stycznia 7 i Wydziale 
Utrzymania Miasta przy ul. Toruńskiej 8a. 

Soleckiego Centrum Kultury, otrzymała 
honorową odznakę „Zasłużony dla Kultury 
Polskiej”.

Alicja Zielas – długoletnia instruktor 
Soleckiego Centrum Kultury.

Anna Kozioł – stuletnia mieszkanka 
Solca Kujawskiego.

Jerzy Świtała – były sołtys Sołectwa 
Kujawska.

W każdą środę o godzinie 16.30 
w Bibliotece Publicznej odbywają się 
zajęcia w ramach Klubu Rodzinnego. 
Podczas różnorodnych aktywności, które 
zawsze skupione są wokół wybranego 
tematu, najmłodsi użytkownicy biblioteki 
w sympatyczny sposób poznają świat. Ze 
względu na duże zainteresowanie zajęcia-
mi, przed przyjściem należy skontaktować 
się pod numerem telefonu 52 387 01 52 
w celu zarezerwowania miejsca.

mmm
Fontanny przestały działać (to ze 

względu na przerwę zimową), ale woda na 
Skwerze dra Jordana pojawiła się nie jeden 
raz. Podczas serii zajęć z eksperymentami 
pracownicy Biblioteki Publicznej pokazali, 
że woda jest doskonałym składnikiem do 
poznawania świata nauki. W czterech 
dotychczas przeprowadzonych zajęciach 
wzięło udział 100 przedszkolaków. 

mmm
W Cent rum Kul tu ry  Synagoga 

w Koronowie 26 października odbył się 
wernisaż prac mieszkańców powiatu 
bydgoskiego pt. Powiat pełen pasji”. Jedną 
z artystek prezentujących swoje dzieła była 
solecczanka, przewodnicząca Uniwersy-
tetu Trzeciego Wieku Maria Mikołajczak. 
Na wystawie pani Maria pokazała swoje 
obrazy i fotografie. 

mmm
21 października w Filii dla Dzieci odbył 

się konkurs czytelniczy na podstawie 
książki Davida Walliamsa pt. Babcia 
Rabuś. Do ostatecznego rozstrzygnięcia 
potrzebna była dogrywka. Zwycięzcą 
konkursu został Jan Piskorski, drugie 
miejsce przypadło Natalii Nowakowskiej, 
a trzecie Adamowi Przybylińskiemu. 
Wszystkim uczestnikom gratulujemy.

Serdecznie dziękujemy 
DOKTOROWI HONORIS CAUSA 

Panu MARKOWI MAŁECKIEMU
Za ogromną pomoc i wsparcie, 
jakiego udzielał naszej córce 

Grażynie Lewandowskiej podczas 
długiej choroby.

Wdzięczni RODZICE

Wieści
z biblioteki

Najbliższym

Śp. Zofii
Gorczyńskiej

przekazujemy
wyrazy szczerego współczucia

BURMISTRZ I RADNI RADY 
MIEJSKIEJ SOLCA KUJAWSKIEGO
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Podczas ostatniej sesji rady miejskiej 
burmistrz poinformowała o ustaleniu 
miejsc dystrybucji tabletek z jodkiem 
potasu. Drukujemy ją obok. Przekazano 
również informację, że tabletki te nie są 
przeznaczone dla osób powyżej 60 roku 
życia. Mówiła o tym Małgorzata Szalew-
ska, prezes przychodni Solmed:

- Przyjęcie tabletki ma spowodować 
zablokowanie wchłaniania przez tarczycę 
substancji radioaktywnej. Przeciw-
wskazaniem do przyjęcia tabletki jest 
m.in. brak tarczycy. Są przecież osoby, 
które miały ten gruczoł usunięty, więc nie 
powinny przyjmować tej  tabletki . 
Podobnie rzecz się ma z osobami powyżej 
60. roku życia ze względu na zmiany 
hormonalne funkcjonowania tarczycy. 
Tabletek jest w Solu tyle, że starczy dla 
każdego.

Na stronie internetowej  www. 

soleckujawski.pl jest dostępna broszura 
informacyjna na temat przyjmowania 
tabletek z jodkiem potasu.

Punkty dystrybucji tabletek:
Apteka „Pod Orłem (ul. 23 Stycznia 12),
Apteka „Leśna” (ul. Leśna 19), 
Apteka „Pod Lwem” (ul. Leśna 2),
Apteka „W Przychodni” (ul. Powstańców 7a),
Apteka  „Wracam do  Zdrowia”          

(ul. Leśna 12),
Szkoła Podstawowa nr 1 (ul. Tartaczna 25)
S z k o ł a  P o d s t a w o w a  n r  4                    

(ul. J. Słowackiego 4),
Urząd Miejski (ul. 23 Stycznia 7),
Miejsko Gminny Ośrodek Pomocy 

Społecznej (w zakresie osób niesamo-
dzielnych, ul. Kościuszki 12),

Przychodnia SOLMED sp. z o. o. (ul. 
Powstańców 7a),

Przychodnia Rodzinna (ul. Piastów 1a),
Ś w i e t l i c a  S o ł e c t w a  C h r o ś n a     

(Chrośna 11),
Ś w i e t l i c a  S o ł e c t w a  P r z y ł u b i e    

(Przyłubie 8),
Świetlica Sołectwa Kujawska (ul. 

Kujawska 17 a),
Świetlica Sołectwa Otorowo - Mako-

wiska (Makowiska 14).

Dokończenie ze str. 1

51,7 proc. , a majątkowe 19, 3 proc. Nadwyż-
ka wyniosła 2,9 mln. zł, mimo że był 
zaplanowany deficyt.  W pierwszym 
półroczu uregulowano zobowiązania 
z tytułu zaciągniętych kredytów i ich odsetek 
– 30,7 proc., a to dlatego, że wykup obligacji 
zaplanowano na drugie półrocze. Do 
przedstawionej informacji załączono dane 
z realizacji planów finansowych samor-
ządowych instytucji kultury czyli centrum 
kultury, muzeum i biblioteki.

Zaproponowane zmiany budżetu 
uwzględniają wyłącznie bieżące dochody 
i wydatki. Wynikają one z otrzymanych 
decyzji od wojewody i informacji z resortu 
finansów. Wielkości po stronie dochodów 
i wydatków zmieniają się o 3 mln zł. Przyjęte 
zmiany budżetu znalazły swoje odbicie 
w WPF.

Rada wyraziła zgodę na bezprzetargową 
sprzedaż nieruchomości gminnej, zabudo-
wanej przez dzierżawcę. Mówiła o tym 
Barbara Białkowska, zastępca burmistrza. 
Dzierżawca ma umowę zawartą na dziesięć 
lat, ale jest zainteresowany zakupem tej 
nieruchomości gruntowej od gminy. Jej 
wartość zostanie oszacowana przez 
rzeczoznawcę majątkowego. Będzie ona 
stanowiła najniższą sumę, za jaką gmina 
będzie mogła sprzedać nieruchomość.

W dalszej części sesji radni pozytywnie 
odnieśli się do petycji dotyczącej utworzenia 
budżetu obywatelskiego, złożonej na 
początku października przez Wiesława 
Kowalskiego. Przed głosowaniem Szymon 
Raczyński, przewodniczący Komisji Skarg, 
Wniosków i Petycji przedstawił stanowisko 
komisji w sprawie petycji. Wynika z niego, 
że zasadne jest utworzenie budżetu obywa-
telskiego, co pozwoli mieszkańcom gminy 
współuczestniczyć w procesie decydowania 
o tym, w jaki sposób zostaje wydana część 
pieniędzy z gminnego budżetu. Pozwala on 
także na zgłaszanie własnych projektów 
zmian w otoczeniu i głosowanie na najlepsze 
z nich. Gmina wcześniej przyjęła wprawdzie 
uchwałę o ustanowieniu budżetu obywa-
telskiego, jednak ze względu na utrzymujący 
się stan epidemii, została ona uchylona. 
Dzisiaj sytuacja pozwala na przywrócenie 
budżetu obywatelskiego, a projekt uchwały 
powinien zostać przedstawiony radzie 
w terminie pozwalającym na realizację 
budżetu obywatelskiego od 2024 roku.

Zmiany w Karcie Nauczyciela spowodo-
wały konieczność wprowadzenia zmian 
regulaminu wynagradzania nauczycieli. 
Podczas sesji mówiła o tym Katarzyna 
Małecka, kierownik Referatu Edukacji. 
Jedną ze zmian jest wprowadzenie funkcji 
mentora dla nauczycieli odbywających staż, 
co zgodnie z rozporządzeniem ministra 
edukacji, ma skutkować ustanowieniem 
w regulaminie dodatku funkcyjnego dla 

mentora. W projekcie uchwały zapropono-
wano jego wysokość jako 3 proc. maksy-
malnej stawki wynagrodzenia zasadniczego 
nauczyciela dyplomowanego. Uchwała 
uwzględnia również podwyższenie dodatku 
za wychowawstwo. Było to 7,45 proc. 
wynagrodzenia zasadniczego nauczyciela 
dyplomowanego, a według propozycji 
miałoby wynieść 8 proc. Kolejne zmiany 
dotyczą doprecyzowania zasad wynagradz-
ania nauczycieli za godziny ponad-
wymiarowe we okresie pandemii oraz 
wprowadzenia do regulaminu nauczyciela 
początkowego zamiast dotychczasowego 
nauczyciela stażysty. Gmina przeprowa-
dziła procedurę uzgodnień i opiniowania ze 
związkami zawodowymi. Na prośbę 
Adama Michalaka, K. Małecka przed-
stawiła kwotowe wielkości. 126 zł wyniesie 
dodatek funkcyjny dla mentora, 337 zł dla 
wychowawcy klasy. Stawki te będą rosły 
wraz  ze  wzros tem wynagrodzenia  
nauczycieli.

W ramach wolnych głosów i wniosków 
Marzanna Szewczyk zapytała czy gmina 
włączy się w dystrybucję węgla. Agnieszka 
Dorawa chciała się dowiedzieć więcej na 
temat przygotowań do wydawania tabletek 
z jodkiem potasu.

Jeśli chodzi o węgiel, B. Białkowska 
poinformowała, że na razie trwa uchwalanie 
przepisów i szczegóły nie są jeszcze znane. 
Gmina jednak przeprowadziła rozpoznanie 
kosztów i możliwości zajęcia się dystry-
bucją węgla przez Zakład Gospodarki 

Komunalnej. Prowadzono też rozmowy 
z przedsiębiorcami sprzedającymi węgiel. 
Ostateczne decyzje zapadną jednak po 
wejściu w życie ustawy. Burmistrz Teresa 
Substyk przekazała informacje dotyczące 
spotkania zespołu zarządzania kryzysowego 
w sprawie rozprowadzania jodku potasu. 
Tabletki są już w przychodni Solmed 
i zostały wyznaczone punkty dystrybucji. 
Dystrybucję będzie można rozpocząć 
dopiero po otrzymaniu decyzji od wojewody. 
Małgorzata Szalewska, prezes Solmedu, 
mówiła o przeciwwskazaniach do przyj-
mowania jodku potasu (piszemy o tym 
w innym miejscu). Zachęcała także do 
przekazywania informacji o zwiększeniu 
dostępności do usług stomatologicznych 
świadczonych przez przychodnię, szczegól-
nie jeśli chodzi o dzieci i młodzież, bez 
względu na to, gdzie się uczą.

T. Substyk poinformowała o wystąpieniu 
przez gminę z wnioskiem o dofinansowanie 
budowy ul. Kujawskiej od torów do ul. 
Haskiej. Na dalszy odcinek, nie uzyskamy 
zgody od Generalnej Dyrekcji Dróg 
Krajowych i Autostrad, zanim nie zakończy 
się etap wyznaczania przebiegu drogi 
ekspresowej S10 i samej inwestycji. W tym 
punkcie obrad, B. Białkowska wróciła do 
tematu poruszonego na poprzedniej sesji – 
odpadającego tynku z kamienicy przy rynku. 
Poinformowała, że gmina wykonała 
wszystkie czynności, które leżały w jej 
gestii. Podsumowała również wizytę 
przedstawicielek samorządu i organizacji 
pozarządowych z Gruzji (o tej wizycie 
pisaliśmy w 425 numerze).

A. Michalak zapytał o liczbę schronów 
na terenie gminy. W odpowiedzi usłyszał, że 
takowych nie ma. Burmistrz zwróciła uwagę, 
że taka sytuacja ma miejsce w całym kraju.

LIV SESJA RM

Budżet, petycja,
regulamin

Punkty
z tabletkami
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Kontynuując spacer po przedwojennym Solcu, trafiamy tym razem na tereny 
składowe, zlokalizowane przy torach kolejowych. Widoczne stosy drewnianych 
podkładów przygotowane są zapewne do przerobu w Nasycalni. Obecnie w miejscu 
tym znajduje się plac targowy przy ul. Garbary. Naszą uwagę zwracają nieistniejące 
już dzisiaj tory kolejowe znajdujące się po prawej stronie zdjęcia. W oddali, po lewej 
stronie dobrze widać za to kolejową wieżę ciśnień.

Solec na starej fotografii (8)

W poniedziałek, 17 października w gościn-
nych progach soleckiej Biblioteki Publicznej 
słuchacze Uniwersytetu III Wieku mieli okazję 
wysłuchać wykładu dr Sławomira Łaniecki-
ego, historyka, pracownika Uniwersytetu 
Kazimierza Wielkiego w Bydgoszczy.

Podczas spotkania słuchacze mieli okazję 
poznać wiele szczegółów związanych z historią 
Powstania Wielkopolskiego, które wiążą się 
także z dziejami naszego miasta i jego najbliż-
szych okolic. W trakcie wykładu okazało się, że 
tak naprawdę Powstań Wielkopolskich było aż 
… pięć.

Wykład dla Uniwersytetu III Wieku, 
poświęcony dziejom Powstania Wielko-
polskiego, został zorganizowany przez Muzeum 
Solca im. Księcia Przemysła w ramach realizacji 
zadania Ścieżka dydaktyczna „Śladami 
Powstania Wielkopolskiego”. 

Zadanie Ścieżka dydaktyczna „Śladami 
Powstania Wielkopolskiego” dofinansowano ze 
środków Programu Wieloletniego NIEPODLE-
GŁA na lata 2017-2022 w ramach Rządowego 
Programu Dotacyjnego „Niepodległa”.

Pięć Powstań
Wielkopolskich

W połowie października  w siedzibie 
Muzeum Solca odbyły się warsztaty 
kulinarne pt. „Solec niejeden ma smak”. 
Spotkanie miało na celu przybliżenie 
zwyczajów kulinarnych mieszkańców 
Solca, pochodzących z innych krajów. 
Chociaż nie zakładano żadnych kryteriów 
co do narodowości, to aż trójka prelegen-
tów pochodziła z Białorusi. Uczestnicy 
wydarzenia wysłuchali najpierw infor-
macji o specyfice kuchni białoruskiej, jej 

podobieństwach i różnicach z kuchnią 
polską. Następnie goście: p. Nadieżda, 
p. Kristina i p. Siergiej zaprezentowali, 
a następnie poczęstowali zebranych 
daniami takimi jak: kołduny, marchewka 
po koreańsku czy ikra z kabaczka. Nie 
zabrakło także egzotyki. Okazuje się, że 
w Solcu mieszka osoba, która pochodzi 
z Nepalu. Pan Niraj przygotował dla 
uczestników spotkania dwa dania - 
kurczaka w aromatycznym ziołowym 
sosie, a także zupę Dal, która składa się 
głównie z soczewicy i przypraw – w tym 
dosyć pikantnych jak chili. Zwłaszcza 
drugie danie rozgrzało wszystkich 
zebranych. Warsztaty kulinarne pt. „Solec 
niejeden ma smak” zostały przygotowane 

w ramach projektu „Solec – otwarte 
miasto”, finansowanego przez Muzeum 
Historii Polski w ramach programu 
„Patriotyzm Jutra”.

Soleckie
smaki

Ogólnopolska Federacja Organizacji 
Pozarządowych (OFOP) apeluje do organizacji 
w całym kraju o mobilizację oraz do włączenia 
się w pracę komitetów monitorujących 
programy finansowane z funduszy europej-
skich. Obowiązkowo w składzie komitetów 

znajdą się organizacje pozarządowe. Fundusze 
europejskie będą wdrażane w ramach specjalnie 
opracowanych programów, w tym między-
narodowych i transgranicznych, a w Polsce 
dodatkowo zgodnie z Umową Partnerstwa 
w ramach 16. regionalnych programów 
obsługiwanych przez urzędy marszałkowskie 
oraz  os iem tematycznych programów 
krajowych, obsługiwanych przez stronę 
rządową. Realizacja przedsięwzięć (projektów-
), zarówno w trybie konkurencyjnym (konkur-
sowym), jak i w tzw. niekonkurencyjnym, 
będzie możliwa dopiero po zatwierdzeniu tych 
przez Komisję Europejską oraz powołaniu 
komitetów monitorujących dla każdego 
programu. Zainteresowanych startem do 
komitetów monitorujących bez doświadczenia 
w tej kwestii OFOP zaprasza na spotkania 
wprowadzające  w tematykę funduszy 
europejskich na lata 2021 2027 w następujących 
terminach:

8 listopada 2022 (wtorek) godz. 19.00, 
9 listopada 2022 (środa) godz. 14.00,
23 listopada 2022 (środa) godz. 14.00,
24 listopada 2022 (czwartek) godz. 19.00,
7 grudnia 2022 (środa) godz. 14.00.
Więcej na: www.ofop.eu.

Komitety
monitorujące



Stowarzyszenie  na  rzecz Osób 
Niepełnosprawnych oraz Środowiskowy 
Dom Samopomocy zaprosiło soleckie 
dzieci i młodzież z placówek edukacyj-
nych i kultury do udziału w konkursie 
plastycznym pod nazwą „Tacy Sami”. 
Konkurs, którego celem była integracja 
społeczna, zwiększenie poziomu świad-
omości i edukacja uczniów nt. niepełno-
sprawności oraz działalności ŚDS, 
współfinansowany był ze środków Gminy 
Solec Kujawski. Podczas wernisażu 
wręczono nagrody dzieciom, których 
prace nagrodzono lub wyróżniono, 
a wszystkich uczestników zaproszono na 
poczęstunek.

- Rozmowy z przedstawicielami firm 
i przybliżenie im celu projektu zapewniło 
nam sponsoring czterech firm z terenu 
Polski w formie słodyczy i artykułów 
plastycznych, które urozmaiciły nagrody – 
podsumowuje Beata Rogowska, kierow-
nik ŚDS.

Nagrody i wyróżnienia przyznane 
przez komisję konkursową - Witold 
Rutkowski ,  Agata  Bądzie lewska 
i Grażyna Bieniek - otrzymali:

Przedszkola
I miejsce Jessica Ślazyk, praca 

zatytułowana „Szczęśl iwe dzieci” 
Przedszkole Reksio,

II miejsce Marianna Mruk,  „Przyj-
aciele” Przedszkole Reksio,

III miejsce Gabriel Ciesłowski „Gra 
w piłkę” Przedszkole Promyczek.

Wyróżnienia:

Agata Mandziejewska „Tacy Sami” 
Przedszkole Reksio,

Aleksandra Szawdzianiec „Wspólna 
z a b a w a  k l o c k a m i ”  P r z e d s z k o l e    
Promyczek,

Kinga Rygielska „Pomaganie jest 
super” Przedszkole Reksio.

Klasy I-III
I miejsce Zosia Majewska – Soleckie 

Centrum Kultury,
II miejsce Jagoda Kietschke  - 

Soleckie Centrum Kultury,
III miejsce Wiktor Mandziejewski – 

Szkoła Podstawowa nr 4.
Wyróżnienia:
Ula Wolak - Soleckie Centrum 

Kultury,
Jan Meldrins - Soleckie Centrum 

Kultury,
N a d i a  We s o ł o w s k a  –  S z k o ł a 

Podstawowa nr 4.
Julka Kaplarna - Soleckie Centrum 

Kultury.

Klasy IV-VI
I miejsce Mateusz Dąbkowski - 

Szkoła Podstawowa nr 4, 
II miejsce Lena Dąbrowska - Soleckie 

Centrum Kultury
III miejsce Marta Krymka – Szkoła 

Podstawowa nr 4.
Wyróżnienia:
Maciej Radtke - Szkoła Podstawowa 

nr 4,
Weronika Michalska  – Szkoła 

Podstawowa nr 4.
Klasy VII-VIII
I miejsce Maja Marcinek - Soleckie 

Centrum Kultury
Nagroda specjalna przyznana przez 

uczestników Środowiskowego Domu 
Samopomocy - Amelia Łojewska ze 
Szkoły Podstawowej nr 4

Ponadto wyróżniono poza konkursem 
pracę zbiorową grupy przedszkolnej 
„Podróżnicy” z przedszkola Dinuś za 
zaangażowanie, integrację oraz dokume-
ntację fotograficzną.

uzyskano wystarczającej liczby głosów 
do pojęcia uchwał. W skardze do WSA 
inicjatorzy referendum wskazali między 
innymi, iż niepodjęcie uchwały powodu-
je, że rada nie dotrzymała ustawowego 
terminu podjęcia uchwały referendalnej, 
w związku z czym traci kompetencje do 
rozpoznania wniosku referendalnego. 
W uzasadnieniu wyroku, sąd szeroko 
przytacza argumentację inicjatorów 
referendum, jak również burmistrza, który 
reprezentował radę miejską i wniósł 
o oddalenie skargi. Sąd przyznał, że 
wprawdzie zachodzi sytuacja nie-
dotrzymania przez radę miejską terminu 

do podjęcia uchwały w sprawie referen-
dum, jednak rada podejmuje uchwałę 
referendalną, jeżeli wniosek mieszkańców 
spełnia wymogi ustawy oraz nie prowadzi 
do rozstrzygnięć sprzecznych z prawem. 
W dalszej części WSA zwraca też uwagę, 
że wniosek o przeprowadzenie referendum 
nie spełnia kryterium jasności i jedno-
znaczności postawionego w nim pytania, 
a co za tym idzie pełnej wiedzy głosujących 
nad istotą pytania referendalnego. Ponadto, 
zdaniem WSA, nie każda spełniająca 
wymogi formalne inicjatywa mieszkańców 
musi prowadzić do przeprowadzenia 
referendum. W ocenie sądu brak jest 
podstaw do wydania wyroku zastęp-
ującego uchwałę rady poprzez orzeczenie 
o przeprowadzeniu referendum.

St ronom przys ług iwała  skarga 
kasacyjna do Naczelnego Sądu Admini-
stracyjnego. Ponieważ nie została wnie-
siona wyrok stał się prawomocny.

Dokończenie ze str. 1

Wyrok w sprawie
referendum

Tacy sami

Uroczysta msza święta w kościele pw. św. 
Stanisława Biskupa i Męczennika dla 
uczczenia Narodowego Święta Niepodległości, 
obędzie się 11 listopada br. o godz. 11.00. 
Zbiórka delegacji przed urzędem o 10.45. Po 
nabożeństwie delegacje złożą wiązanki 
kwiatów i zapalą znicze przy Mogile Powstań-
ców Wielkopolskich na przykościelnym 
cmentarz. O godz.12.00 przed kościołem 
w ramach programu „Niepodległa do 
Hymnu”  odśpiewany będzie Mazurek 
Dąbrowskiego. Pamiętajmy o wywieszeniu 
flagi. Z listopadowym świętem związany jest 
również konkurs fotograficzny ogłoszony na 
naszym profilu fb Solec – Moja Mała 
Ojczyzna. Fotografie ukazujące piękno 
naszego miasta – jego miejsc pamięci history-
cznej, zabytków i krajobrazów należy przesłać 
na: promocja@soleckujawski.pl do 11 
listopada. W mailu prosimy o podanie imienia 
i nazwiska autora, jego wieku oraz miejsca, 
które przedstawia. Nagrodzone zdjęcia 
zaprezentujemy w kolejnym wydaniu 
„Wiadomości ”.

Święto, hymn
i konkurs
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Soleckie Centrum Kultury

EUROPEJSKI  DZIEŃ  SENIORA
Europejski Dzień Seniora 2022 obcho-

dzono 21 października w Soleckim Centrum 
Kultury. Z tej okazji wspólnie z urzędem 
centrum zaprosiło seniorów naszego miasta 
na przepiękny koncert Zespołu Solistów 
ARTE CON BRIO z Bydgoszczy. Spotkanie 
rozpoczęły życzenia złożone przez organiz-
atorów burmistrz Teresę Substyk oraz 
Tomasza Rudnego – dyrektora SCK, który 
przekazał także życzenia od Ireny Santor. 
Cudownym uzupełnieniem były laurki 
z życzeniami przygotowane przez najmłod-
szych uczestników zajęć SCK. Bydgoscy 
muzycy zostali przyjęci przez seniorów 
z ogromną otwartością. Owacje na stojąco 
oraz bisy były dowodem na to, że koncert był 
strzałem w dziesiątkę. Po uczcie muzycznej 
był również czas na zabawę taneczną. 
Zachęcamy do obejrzenia krótkiej fotorelacji 
z wydarzenia w mediach społecznościowych 
SCK.

TURNIEJ SŁOWA
„DZIECI MAJĄ GŁOS”
Eliminacje do tego turnieju recytatorski-

ego odbyły się w SCK 25 października. 
Zaprezentowali się w nim: Julia Umińska (kl. 
III, SP1, Solec Kujawski); Julia Walentowicz 
(kl. V, SP1, Solec Kujawski); Martyna 
Ciechorska (kl. VIII, SP1, Solec Kujawski); 
Dominika Pawlikowska (kl. VIII, Młodzież-
owy Dom Kultury nr 2, Bydgoszcz); Anna 
Chomik (kl. VII, MDK nr 2, Bydgoszcz); 

Paweł Andryszczyk (kl. VIII, MDK nr 2, 
Bydgoszcz); Aleksandra Leonidova (klasa 
VIII, MDK nr 2, Bydgoszcz). Jury: Aneta 
Kałamarska, Grażyna Rochna-Woźniak, 
Wojciech Elszyn, po wysłuchaniu wszyst-
kich wykonawców i obejrzeniu prac plasty-
cznych, do wojewódzkiego etapu organizo-
wanego przez Kujawsko-Pomorskie Centrum 
Kultury w Bydgoszczy zakwalifikowało Julię 
Umińską (kategoria kl. I-III); Julię Walen-
towicz (kl. IV-VI); Pawła Andryszczyka, 
Martynę Ciechorską, Aleksandrę Leoni-
dovą (kl. VII-VIII). W Turnieju Ilustrato-
rskim do finału przeszła praca Emilii 
Kotulskiej z kl. V, SP1 w Solcu Kujawskim. 
Finałowe spotkania odbywać się będą 
w dniach 18-19 listopada br. w Kujawsko-
Pomorskim Centrum Kultury w Bydgoszczy 
(pl. Kościeleckich 6). Wszyscy uczestnicy 
zostali nagrodzeni podarunkami rzeczowymi. 
SCK dziękuje dyrektorom soleckich szkół SP 
1 i SP 4 za promocję konkursu i żywego słowa 
wśród uczniów, a jury za poświęcony czas 
i trud włożony w ocenę prezentacji.

KONCERT  ELENI
W piątkowy wieczór 28 października na 

scenie Soleckiego Centrum Kultury wystąpiła 
ELENI. Wraz z muzykami zabrała publicz-
ność tam, gdzie mieszka radość i nie ma trosk - 
na słoneczną stronę życia. Na koncercie, jak 
zapowiadała wcześniej artystka, mogliśmy 
usłyszeć utwory zupełnie nowe, ale i te znane 
od lat, wnoszące dużo radości, ale również 

takie, które były okazją do refleksji. Niezwyk-
le miłym gestem było to, że Eleni podczas 
koncertu wspomniała Zespół Inwencja 
z SCK. Sala wypełniona po brzegi, dużo 
życzliwości, uśmiechu i wspólny śpiew – tak 
będziemy wspominać ten piękny wieczór.

KANTOR  WYMIANY  MYŚLI
W sobotę 29 października w Kinie Kultura 

odbył się drugi już pokaz filmu „Johnny”, w 
reż. Daniela Jaroszka – czyli biografii ks. 
Jana Kaczkowskiego. Przed projekcją filmu 
w ramach Kantoru Wymiany Myśli miała 
miejsce inspirująca rozmowa z Anną 
Jochim-Labudą i Adamem Musielskim.

A. Jochim-Labuda reprezentuje Puckie 
Hospicjum pw. św. Ojca Pio, założone przez 
ks. Jana Kaczkowskiego. Jest z wykształcenia 
i zamiłowania pielęgniarką z wieloletnim 
stażem. Z Puckim Hospicjum związana od 
jego początków w 2004 roku. Od 2016 roku 
z sukcesami zarządza hospicjum, dbając 
o utrzymanie standardów wprowadzonych 
przez ks. Jana. Profesjonalizm, zaangażowa-
nie oraz podmiotowe traktowanie drugiego 
człowieka to trzy cele, które realizuje każdego 
dnia.

Kolejnym gościem był A. Musielski – 
teolog moralista. Od 2019 roku związanym 
z Puckim hospicjum, jako pacjent chorujący 
na glejaka mózgu. Co roku uczestniczy 
w zapoczątkowanych przez ks. Kaczkow-
skiego Areopagu Etycznym - warsztatach 
dedykowanych absolwentom medycyny, 
które uczą jak przekazywać pacjentowi trudne 
informacje. Dzieli się swoim doświad-
czeniem ścieżki onkologicznej prowadząc 
wykłady dla studentów. Współautor nagrań 
i artykułów poświęconych komunikacji 
między lekarzem i pacjentem. Związany 
z fundacją Rak&roll. Jego ulubionymi 
dziedzinami naukowymi są psychologia 
i bioetyka. Zwolennik otwartej rozmowy 
o raku i umieraniu.

KINO  KULTURA  ZAPRASZA
Od listopada Kino Kultura zmienia 

dzień projekcji filmów. Od teraz seanse 
kinowe zamiast w soboty odbywać się będą 
w piątki o godz. 17.00 oraz o godz. 19.00. 

4 listopada 2022, PIĄTEK
FKINO DLA DZIECI: 17.00 - „Mama 

Mu wraca do domu”, reż. Christian Ryltenius, 
animacja, Szwecja, 2021, dubbing, 63 min. 
Wiek: 4+

FKINO EMOCJI: 19.00 - „Ania”, reż. 
Michał Bandurski, Krystian Kuczkowski, 
dokumentalny, Polska, 2021, 93 min.

Bilety w cenie: 14 zł – normalny/12 zł – 
ulgowy. Kasa biletowa czynna 30 min. przed 
każdym seansem (płatność również kartą).

Z ogromnym smutkiem przyjęliśmy wiadomość o odejściu Pani Zofii 
Gorczyńskiej. Pani Zosia - bo tak o niej mówiliśmy w SCK - była związana 
z nasza placówką od lat. Swoją przygodę ze śpiewem rozwijała jako uczestn-
iczka zajęć wokalnych w Zespole Inwencja, ale także występując solowo. Była 
uczestniczką programu „Szansa na sukces”. Na przełomie lat Pani Zofia 
Gorczyńska dała niezliczoną ilość koncertów okazyjnych i plenerowych, 
a charyzmatyczna postawa i głos przynosiły radość z każdego muzycznego 
spotkania. Na zawsze pozostanie Pani w naszej pamięci...

„Umarłych wieczność dotąd 
trwa, dokąd pamięcią

im się płaci.” 
Wisława Szymborska 

Rodzinie słowa wsparcia, otuchy 
po śmierci

Śp. Zofii
Gorczyńskiej 

składa 

Dyrektor Soleckiego Centrum 
Kultury Tomasz Rudny

z pracownikami

Kulturalny
przekładaniec



Ogólnopolski Festiwal Tenisa 
Stołowego, 5 listopada (sobota), godz. 
10.00, hala OSiR;

Mecz A klasy piłki nożnej seniorów 
Unia II – Fala Świekatowo, 5 (sobota), 
godz. 11.00, stadion OSiR;

M i s t r z o s t w a  Wo j e w ó d z t w a 
Kujawsko – Pomorskiego w badmin-
tonie młodzików i juniorów młodszych, 
6 listopada (niedziela), godz. 8.00, hala 
OSiR;

Otwarty turniej  piłki  nożnej 
halowej z okazji Narodowego Święta 
Niepodległości, 11 listopada (piątek), 
godz. 10.00, boisko boczne;

Mecz III ligi piłki nożnej seniorów 
Unia Drobex – Zawisza Bydgoszcz, 12 
listopada (sobota), godz. 13.00, stadion 
OSiR;

Mecz piłki nożnej młodzików 
Wisełka – Dąb Potulice, 13 listopada 
(niedziela), godz. 14.45, boisko boczne;

Szkolne Mistrzostwa Solca Kujaw-
skiego w pływaniu 16 listopada (środa), 
godz. 10.00, Park Wodny;

Zawody Pluszowego Misia – turniej 
wewnętrzny SP 4, 17 listopada (czwar-
tek), godz. 11.00, hala OSiR;

Krajowy Turniej Badmintona, 19 – 
20 listopada (sobota, niedziela), godz. 9.00, 
hala OSiR;

Mecz A klasy piłki nożnej seniorów 
Unia II – Wisła Gruczno, 20 listopada 
(niedziela), godz. 12.00, stadion OSiR;

Szkolne Mistrzostwa Powiatu 
Bydgoskiego w pływaniu, 22 listopada 
(wtorek), godz. 10.00, Park Wodny'

Konsultacja szkoleniowa sędziów 
KPZPN, 25 – 27 listopada, kompleks 
OSiR;

Mistrzostwa Solca Kujawskiego 
w zawodach o Pluszowego Misia, 1 
grudnia (czwartek), godz. 11.00, hala 
OSiR;

Mistrzostwa Powiatu Bydgoskiego w 
zawodach o Pluszowego Misia, 5 grudnia 
(poniedziałek), godz. 10.00, hala OSiR.

Kalendarz
imprez

Szkolne Mistrzostwa Solca Kujawskiego 
w tenisie stołowym zorganizowane przez UKS 
Top rozegrano 20 października w Sali Szkoły 
podstawowej nr 1. Zawodnicy rywalizowali 
w kategoriach Igrzysk Dzieci (roczniki 2010 
i młodsi), Igrzysk Młodzieży Szkolnej (roczniki 
2008 – 2009) oraz Licealiady (roczniki 2003 - 
2008). Najlepsi poza tytułami mistrzowskimi 
uzyskali prawo do reprezentowania Solca 
Kujawskiego w Mistrzostwach Powiatu 
Bydgoskiego. Oto medaliści mistrzostw:

Igrzyska Dzieci – dziewczęta:
1.Wiktoria Tołysz (Szkoła Podstawowa nr 4)
2.Lena Mazurek (Szkoła Podstawowa nr 4)
3.Alicja Jasiak (Szkoła Podstawowa nr 4)

Igrzyska Dzieci – chłopcy:
1.Oskar Olędzki (Szkoła Podstawowa nr 4)
2.Piotr Andrzejewski (Szkoła Podstawowa nr 4)
3.Juliusz Świerzyński (Szkoła Podstawowa nr 4)
Igrzyska Młodzieży Szkolnej – dziewczęta:
1.Maria Klepacz (Szkoła Podstawowa nr 1)
2.Natalia Oleszczuk (Szkoła Podstawowa nr 1)
3.Maria Severyna (Szkoła Podstawowa nr 1)
Igrzyska Młodzieży Szkolnej – chłopcy:
1.Nataniel Marjanek (Szkoła Podstawowa nr 4)
2.Wiktor Kaczmarek (Szkoła Podstawowa nr 4)
Licealiada – dziewczęta:
1.Dagmara Lipińska (ZSOiZ)
2.Weronika Cichowicz (ZSOiZ)
3.Martyna Makowska (ZSOiZ)

Licealiada – chłopcy:
1.Stanisław Kaczan (ZSOiZ)
2.Hubert Jankowski (ZSOiZ)
3.Jan Tarzyński (ZSOiZ)
W rozegranych dzień później mistrzos-

twach powiatu w ramach Licealiady udział 
wzięły Zespół Szkół Ogólnokształcących 
i Zawodowych w Solcu Kujawskim oraz Zespół 
Szkół Agro Ekonomicznych w Karolewie. 
W rywalizacji dziewcząt najlepsze okazały się 
zawodniczki pierwszej drużyny ZSOiZ 
(D. Lipińska, W. Cichowicz), które w obu 
swoich meczach pokonały w stosunku po 3:0 
ZSAE Karolewo (Karolina Cesak, Karolina 
Szymańska) oraz drugi zespół ZSOiZ Solec 
Kujawski  (M. Makowska,  Aleksandra 
Czajkowska). Wicemistrzem zostały dziewczę-
ta z Karolewa po wygranej 3:0 z ZSOiZ II.

W kategorii chłopców również najlepsi 
okazali się gospodarze, czyli ZSOiZ Solec 
Kujawski (S. Kaczan, H. Jankowski), również 
po wygranych 3:0 z ZSAE Karolewo (Jakub 
Malon, Maciej Mazurkiewicz) oraz drugim 
zespołem ZSOiZ Solec Kujawski (J. Tarzyński, 
Oliwier Światowy). Drugie miejsce przypadło 
drużynie z Karolewa, trzecie - drugiej drużynie 
soleckiego ZSOiZ.

Tenisowe mistrzostwa
Solca i powiatu

W soleckim Ośrodku Sportu i Rekreacji 28 
października odbyły się Mistrzostwa Powiatu 
Bydgoskiego w szachach drużynowych 
w ramach Igrzysk Dzieci oraz Igrzysk 
Młodzieży Szkolnej. Do rywalizacji przystąpiły 
szkoły z Łochowa, Koronowa, Witoldowa oraz 
Solca Kujawskiego a każda drużyna składała 
się z czterech osób w tym co najmniej jednej 
dziewczynki. W turnieju Igrzysk Dzieci 
(roczniki 2010 i młodsi) rywalizowały cztery 
szkoły, spośród których najlepsza okazała się 
Szkoła Podstawowa w Łochowie wygrywając 
wszystkie pojedynki i zdobywając 12 punktów. 

Drugie miejsce zajęła Szkoła Podstawowa nr 4 
w Solcu Kujawskim z dorobkiem 5 punktów, 
trzecie Szkoła Podstawowa nr 2 w Koronowa 
(4 punkty). W rywalizacji Igrzysk Młodzieży 
Szkolnej  (roczniki  2008-2009) także 
zwyciężyła Szkoła Podstawowa w Łochowie, 
która wywalczyła 6 punktów. Drugie miejsce 
zdobyła Szkoła Podstawowa nr 1 w Koronowie 
(4 punkty), zaś trzecie Szkoła Podstawowa nr 1 
w Solcu Kujawskim (2 punkty). Zwycięskie 
szkoły zdobyły prawo występu w finałach 
Mistrzostw Województwa. Zespoły uhonoro-
wane zostały pucharami, medalami oraz 
słodyczami ufundowanymi przez MUKS Start 
Solec Kujawski i Starostwo Powiatowe 
w Bydgoszczy.

Łochowianie
najlepsi

Kolejny bardzo pracowity weekend (21 

– 23 października) mają za sobą tenisiści 
stołowi UKS Top Solec Kujawski. Roz-
poczęła go szóstoligowa drużyna, która 
podejmowała w meczu czwartej kolejki AZS 

Wątarski Włocławek. Doświadczony zespół 
gości pewnie triumfowała 8:3. W kolejnym 
meczu ligowym najmłodsi zawodnicy, 
występujący w Lidze Młodzieżowej, mierzyli 
się z KS Nowa Era – wygrana 14:4. Po tym 
spotkaniu zespół umocnił się na pierwszym 
miejscu w tabeli. Następny mecz z BOSiR 
ULKS Barcin. Równolegle do meczu 
Młodzieżówki, w Koronowie swój pojedynek 
trzeciej kolejki piątej ligi rozgrywał drugi 
zespół UKS Top. Solecczanie byli zdecydo-
wanym faworytem i wygrali 8:0. To zwycię-
stwo pozwoliło pewnie objąć drużynie 
prowadzenie w ligowej tabeli. Ostatniego 
dnia w Sępólnie Krajeńskim odbył się 
Wojewódzki  Turniej  Klasyfikacyjny 
w kategorii Młodzików. UKS Top reprezen-
towała piątka zawodników, z których 
najlepszym osiągnieciem – ósme miejsce 
pochwalić się może Bartek Maciejewski.

Pracowity
weekend

Sport i rekreacja
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W ramach realizacji „Programu opieki 
nad zwierzętami bezdomnymi oraz 
zapobiegania bezdomności zwierząt na 
terenie Gminy Solec Kujawski w 2022 
roku” zapraszamy do udziału w szkoleniu 
edukacyjnym na temat bezdomnych 
i wolno żyjących kotów, które odbędzie się 
15 listopada br. (godz. 16.30) w sali 
konferencyjnej w budynku Urzędu 
Miejskiego (wejście od  strony ul. 29 
Listopada). Prelekcję pod tytułem ''Pomoc 
dla bezdomnego kota” przeprowadzi dr n. 
wet. Anna Kołodziejska - Sawerska.

Posłuchajmy
o kotach

Na 19 listopada zaplanowano uroczyste otwarcie nowego pawilonu dydaktycz-
nego, o który wzbogaciła się Szkoła Podstawowa nr 4. 1. Powierzchnia użytkowa 
obiektu to prawie 1000 m2. Znajdują się w nim: zespół szatniowo – sanitarny, sześć sal 
lekcyjnych o powierzchni około 60 m2 każda (3 na parterze i 3 na piętrze), stołówka 
oraz zaplecze do wydawania posiłków. Przy nowym obiekcie powstało dziewięć 
miejsc parkingowych, w tym jedno dla osób niepełnosprawnych. Pawilon łączy się ze 
starą częścią przejściem przy sali gimnastycznej.

Pod koniec października w Szkole Muzycznej spotkali się miłośnicy jazzowego grania. 
Ta muzyka rozbrzmiała w dorocznym koncercie – Jazzowe Zaduszki, który stanowi 
prawdziwą ucztę. Na dwa dni przed koncertem, jeden z muzyków Paweł Witulski, 
perkusista, nauczyciel soleckiego muzyka, otrzymał nagrodę marszałka z okazji Między-
narodowego Dnia Muzyki. W gronie pedagogów z regionu, wyróżnionych z okazji Dnia 
Edukacji Narodowej przez Kuratorium Oświaty w Bydgoszczy odznaczeniami państwo-
wymi i nagrodami, znalazła się Małgorzata Matwin-Nowak (uczy gry na skrzypcach), 
która otrzymała Medal Komisji Edukacji Narodowej.

Tak wyglądają sauna i komnata solna 
wykonane przez firmę Kryształowy Świat 
w ramach projektu dofinansowanego z Europ-
ejskiego Funduszu Rolnego na rzecz Rozwoju 
Obszarów Wiejskich. Obecnie trwa procedura 
odbioru inwestycji. Po jej zakończeniu gmina 
będzie mogła zgłosić zakończenie robót 
budowlanych.

Zarząd Dróg Wojewódzkich 
rozpisał przetarg na bagrowanie 
dna  Wis ły  na  wysokośc i 
przeprawy promowej. Wpły-
nęły trzy oferty, z których 
najtańsza opiewała na 862 tys. 
zł. Kwota brutto jaką zamawia-
jący zamierza przeznaczyć na 
sfinansowanie zamówienia 
wynosi 821 tys. zł. Termin 
wykonania zadania zadeklaro-
wany przez oferentów to 50 dni. 
Na stronie ZDW nie ma jeszcze 
informacji  o zakończeniu 
postępowania przetargowego 
i wyborze wykonawcy.



Wszyscy właściciele, którzy korzystają 
z szamb bezodpływowych oraz z przydomo-
wych oczyszczalni ścieków na terenie gminy, 
od listopada 2022 roku włączeni zostaną do 
cyfrowego systemu zarządzania gospodarką 
ściekową. Dzięki platformie IT Eco Sanity, 
gmina zapewni sobie pełną ewidencję ścieków 
w jednej bazie danych. Wprowadzając cyfrowy 
system zarządzania gospodarką ściekową 
gmina Solec Kujawski wypełnia unijne 
zalecenie, które zobowiązuje aglomeracje do 
spełniania obowiązków, związanych z zabez-
pieczeniem środowiska przed ściekami, oraz by 
wszelkie ścieki trafiały z szamb do oczyszczalni 
spełniających wymagania dyrektywy.

Utworzona platforma IT umożliwi 
zarządzanie danymi, które dotyczą wszystkich 
punktów poboru ścieków, a także szamb wraz 
z ich parametrami. Pełna ewidencja i monito-
ring gospodarki ściekowej, aktualizowana 
w czasie rzeczywistym, umożliwi też precyzyj-
ne porównanie zużycia wody z ilością 
odprowadzanych nieczystości. Nowe narzędzie 
usprawni inwentaryzację i rejestrację nowych 
przydomowych zbiorników oraz przydomo-
wych oczyszczalni. W bazie danych znajdzie się 

również ewidencja firm, które posiadają 
koncesję na odbiór ścieków ze zbiorników 
bezodpływowych. System wspomoże też 
tworzenie precyzyjnej ewidencji zrzutów 
ścieków, tak aby nieczystości trafiały bez-
pośrednio z szamb do zlewni bez jakiejkolwiek 
szkody dla środowiska.

Mobilna aplikacja ECOSanity, która będzie 
natomiast dostępna dla mieszkańców i firm 
asenizacyjnych umożliwi mieszkańcom 
zgłoszenie nowych szamb, ale i również 
umożliwi sprawniejsze zgłoszenie szamba do 
opróżnienia. Firma, która będzie korzystać 
z aplikacji szybko przyjmie zlecenie na 
opróżnienie zbiornika oraz dokona zrzutu 

w wyznaczonym punkcie przy zachowaniu 
pełnego nadzoru nad całym procesem. Cyfrowa 
sieć gmina – mieszkaniec - wozak zoptymali-
zuje zatem gospodarkę wodno - ściekową na 
terenie gminy z uwzględnieniem obowiązują-
cych norm krajowych i unijnych w zakresie 
ochrony środowiska.

Cały nadzór nad zbiornikami bez-
odpływowymi oraz przydomowymi oczysz-
czalniami ścieków prowadzony będzie przez 
Referat Ochrony Środowiska i Rolnictwa 
mieszczący się w Wydziale Utrzymania Miasta 
przy ul. Toruńskiej 8a, gdzie należy kierować 
wnioski o zgłoszenie jeszcze niezidentyfikowa-
nych zbiorników.

Burmistrz podaje do wiadomości wyborców 
informację o numerze oraz granicach obwodu 
głosowania, wyznaczonej siedzibie obwodowej 
komisji wyborczej oraz możliwości głosowania 
korespondencyjnego i przez pełnomocnika 
w  wyborach uzupełniających do Rady 
Miejskiej.

Wybory odbędą się w obwodzie nr 4. 
Granice obwodu głosowania: Solec Kujawski 
Osiedle Staromiejskie - część: Długa, Juliusza 

Słowackiego, Krótka, Ks. Piotra Skargi, 
Piastów (od ul. Juliusza Słowackiego do ul. Ks. 
Piotra Skargi), Żwirki i Wigury. Siedziba 
obwodowej komisji wyborczej mieści się 
w Szkole Podstawowej nr 4 przy ul. Juliusza 
Słowackiego 4. Głosować korespondencyjnie 
mogą wyborcy: 

1) którzy najpóźniej w dniu głosowania 
kończą 60 lat, lub

2) posiadający orzeczenie o znacznym lub 
umiarkowanym stopniu niepełnosprawności, 
w rozumieniu ustawy z dnia 27 sierpnia 1997 r. 
o rehabilitacji zawodowej i społecznej oraz 
zatrudnianiu osób niepełnosprawnych, w tym 
także wyborcy posiadający orzeczenie organu 
rentowego o: 

a) całkowitej niezdolności do pracy 
i niezdolności do samodzielnej egzystencji,

b) całkowitej niezdolności do pracy,
c) niezdolności do samodzielnej egzystencji,
d) o zaliczeniu do I grupy inwalidów,
e) o zaliczeniu do II grupy inwalidów,
a także wyborcy о stałej albo długotrwałej 

niezdolności do pracy w gospodarstwie rolnym, 
którym przysługuje zasiłek pielęgnacyjny, lub

3) podlegający w dniu głosowania obowiąz-
kowej kwarantannie, izolacji lub izolacji 
w warunkach domowych, o których mowa 
w ustawie z dnia 5 grudnia 2008 r. o zapobiega-
niu oraz zwalczaniu zakażeń i chorób zakaźnych 
u ludzi (Dz. U. z 2022 r. poz. 1657);

Zamiar głosowania korespondencyjnego 
powinien zostać zgłoszony do Komisarza 
Wyborczego w Bydgoszczy I najpóźniej do dnia 
21 listopada 2022 r., z wyjątkiem wyborcy 
podlegającego w dniu głosowania obowiązko-
wej kwarantannie, izolacji lub izolacji 
w warunkach domowych, który zamiar 
głosowania zgłasza do dnia 29 listopada 2022 r.

Głosować przez pełnomocnika mogą 
wyborcy, którzy najpóźniej w dniu głosowania 
ukończą 60 lat lub posiadający orzeczenie 
o znacznym lub umiarkowanym stopniu 
niepełnosprawności, w rozumieniu ustawy 
z dnia 27 sierpnia 1997 r. o rehabilitacji 
zawodowej i społecznej oraz zatrudnianiu osób 
niepełnosprawnych, w tym także wyborcy 
posiadający orzeczenie organu rentowego o:

1) całkowitej niezdolności do pracy 
i niezdolności do samodzielnej egzystencji;

2) całkowitej niezdolności do pracy;
3) niezdolności do samodzielnej egzystencji;
4) zaliczeniu do I grupy inwalidów;
5) zaliczeniu do II grupy inwalidów; 
a także osoby о stałej albo długotrwałej 

niezdolności do pracy w gospodarstwie rolnym, 
którym przysługuje zasiłek pielęgnacyjny.

Wniosek o sporządzenie aktu pełnomocnic-
twa powinien zostać złożony do Burmistrza 
Solca Kujawskiego najpóźniej do dnia 25 
listopada 2022 r. Głosowanie w lokalu 
wyborczym odbywać się będzie w dniu 4 
grudnia 2022 r. od godz. 7.00 do godz. 21.00.

W celu przeprowadzenia wyborów 
uzupełniających do rady miejskiej komisarz 
wyborczy powołał Miejską Komisję Wyborczą 
w składzie:

1. Katarzyna Ciudzińska, zgłoszona przez 
KWW KOCHAM SOLEC (uzupełnienie składu;

2. Hanna Magdalena Elszyn-Czarczyńska, 
zgłoszona przez KWW SOLECWSPÓLNA 
SPRAWA;

3. Violetta Anna Fiałkowska, zgłoszona 
przez KWW SOLEC-WSPÓLNA SPRAWA 
(uzupełnienie składu);

4. Barbara Małgorzata Grzona-Górna 
(przewodnicząca), zgłoszona przez KWW 
KOCHAM SOLEC;

5. Iwona Małgorzata Man, zgłoszona przez 
K W W  S O L E C - W S P Ó L N A S P R AWA 
(uzupełnienie składu);

6. Agnieszka Ewa Mazur, zgłoszona przez 
KWW SOLECKIE FORUM SAMORZ-
ĄDOWE (uzupełnienie składu);

7. Łukasz Bogdan Owieśny, zgłoszony przez 
K W W  S O L E C - W S P Ó L N A S P R AWA 
(uzupełnienie składu), zam. Solec Kujawski;

8. Zofia Urbańska, zgłoszona przez KWW 
SOLEC-WSPÓLNA SPRAWA (uzupełnienie 
składu);

9. Bożena Wawrzon, zgłoszona przez KWW 
SOLECKIE FORUM SAMORZĄDOWE.

Losowanie numerów list kandydatów na 
radnych w wyborach uzupełniających nastąpi 
4 listopada 2022 r. o godz. 14.00 w siedzibie 
Miejskiej Komisji Wyborczej w Solcu 
Kujawskim, ul. 23 Stycznia 7, sala nr 7a i 7b.

Komisja
wyborcza

Obwód
głosowania

Ruszyła rekrutacja Wolontariuszy do 
SZLACHETNEJ PACZKI, jednego z najwięk-
szych i najskuteczniejszych programów 
społecznych w Polsce. W szeregi SuperW, jak 
nazywa się wolontariuszy, można wstępować 
do połowy listopada, ale im szybciej, tym lepiej. 
By Paczka odbyła się również w tym roku 
i pomogła tysiącom potrzebujących rodzin, 
potrzeba wielu wolontariuszy. Liderka rejonu 
obejmującego naszą gminę Renata Szneider, 
lokalnie koordynuje program – buduje zespół 
wolontariuszy i nim zarządza. Dociera do 
potrzebujących, czuwa nad znalezieniem 
darczyńców, którzy przygotują mądrą, 
dedykowaną pomoc. To jedna z najważniej-
szych ról w programie. Renata potrzebuje 

wsparcia wolontariuszy, którzy są krwiobiegiem 
programu - to oni spotykają się z rodzinami, 
które otrzymają potem mądrą pomoc, poznają 
ich historię, określają ich potrzeby, a także 
dopasowują rodzaj i formę wsparcia do 
konkretnej sytuacji. Później towarzyszą 
rodzinom w zmianie życia i wspierają na drodze 
do samodzielności. Zarówno liderka jak 
i wolontariusz/wolontariuszka mogą zyskać 
przy tym nie tylko satysfakcję z niesienia 
pomocy, ale także możliwość zdobycia 
kluczowych kompetencji cenionych na rynku 
pracy – związanych z zarządzaniem zespołem 
i projektami, organizacją wydarzeń oraz 
rozwojem umiejętności komunikacyjnych, 
interpersonalnych i wielu innych. By zostać 
wolontariuszem Szlachetnej Paczki wystarczy 
wypełnić krótki formularz na stronie www. 
superw.pl ,  odbyć rozmowę z liderem, 
uczestniczyć w szkoleniu wdrożeniowym 
i podpisać umowę. Więcej informacji na 
www.szlachetnapaczka.pl i w kanałach 
społecznościowych Szlachetnej Paczki.

Szlachetna
Paczka

Zarządzanie
ściekami
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